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Запевнив Міністр М НС України 
Володимир Шандра на нараді в Уряді. 
Завершено виконання у повному обсязі 
стабілізаційних заходів на "Укритті". А 
це, за словами керівника Міністерства, 
суттєво підвищило рівень безпеки цього 
об'єкта та дозволило продовжити проект- 

 ний термін його експлуатації, як мінімум, 
на 15 років. Постійно ведуться роботи з 
підготовки майданчика для будівництва 
нового безпечного конфайнменту. За сло
вами очільника МНС, проводяться 
очистка території та облаштування кот
лованів. "Ми плануємо влітку 2009 року 
після того, як буде затверджено Проект 
нового безпечного конфайнменту, без 
затримок розпочати його будівництво", -  
наголосив Володимир Шандра.

Міністр також нагадав, що у квітні
2008 року завершено вивантаження від
працьованого ядерного палива (ВЯП) 
із усіх трьох реакторів Чорнобильської 
АЕС. Вивантажене паливо розміщено 
у приреакторних басейнах витрим
ки на блоках та у сховищі відпрацьовано
го ядерного палива "мокрого" типу 
(СВЯП-1). Як підкреслив Володимир

Шандра, ці заходи суттєво підвищили 
рівень ядерної безпеки об'єктів. Окрім 
того, вони дозволили у вересні привести 
реактори № 1 і № 2 у стан "остаточно 
зупинені" та зняти чергування операторів 
управління реакторами. Цього року, як 
повідомив очільник Міністерства, плану
ється завершити такі ж роботи на реакто
рі № 3. Також буде проведена реконструк
ція СВЯП-1. За його словами, МНС дуже 
тісно співпрацює з Держатомрегулюван- 
ня, зокрема, вже є згода на отримання всіх 
необхідних документів для цієї складної, з 
точки зору ядерної безпеки, операції. 
"Безумовно, ми гарантуємо абсолютно 
безпечне зберігання відпрацьованого 
ядерного палива", -  зазначив Володимир 
Шандра. У 2009 році, як повідомив 
Міністр, планується завершення будів
ництва і введення в експлуатацію Заводу 
з переробки рідких радіоактивних відхо
дів (РАВ) та Промислового комплексу з 
переробки твердих радіоактивних відхо
дів. За його словами, цьогоріч також 
планується подальша експлуатація, і, крім 
того, продовження будівництва ком
плексу "Вектор", який призначений для 
вирішення проблеми довгострокового 
зберігання та захоронення РАВ; він від
повідатиме міжнародним стандартам і 
критеріям безпеки поводження з РАВ.

На Асамблеях вкладників Чорно
бильського фонду "Укриття” і донорів 
Рахунку ядерної безпеки у 2008 році 
було відзначено позитивні зміни у реалі
зації міжнародних проектів із перетво
рення об'єкта "Укриття" на екологічно 
безпечну систему та будівництва об'єк
тів виробничої інфраструктури, необхід
ної для зняття з експлуатації ЧАЕС", -  
відзначив очільник МНС. Володимир 
Шандра вважає: "Той факт, що в липні
2009 року Асамблею донорів РЯБ впер
ше планується провести в Києві, засвід
чує високу оцінку з боку міжнародної 
спільноти внеску України в подолання 
наслідків аварії на ЧАЕС".


